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UNIZO Limburg  -  Voorstel relanceplan

Sinds het begin van de coronapandemie wordt de economie in een soort van kunstmatige 
coma gehouden. Tal van overheidsmaatregelen werden geïntroduceerd om bedrijven door 
de crisis te loodsen. We moeten ons voorbereiden op morgen, want als de maatregelen 
eenmaal worden opgeheven, staan de bedrijven er weer alleen voor. UNIZO Limburg deed 
onlangs zes concrete voorstellen om een geleidelijke overgang uit de fase van 
steunmaatregelen doordacht te laten gebeuren.

Een daarvan valt onder de Vlaamse bevoegdheid. UNIZO vindt dat de overheid kmo’s 
maximale kansen moet bieden om overheidsopdrachten binnen te halen. Daarbovenop 
pleit UNIZO voor een vlottere betaling, zodat de liquiditeit van de kmo's wordt verbeterd.

Wat is de reactie van de minister op het voorstel? Wat zal de minister daarvoor doen?



HILDE CREVITS
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, INNOVATIE, 
WERK, SOCIALE ECONOMIE EN LANDBOUW

ANTWOORD 
op vraag nr. 446 van 1 februari 2021
van RITA MOORS

Zoals ik ook al verduidelijkte naar aanleiding van de vraag om uitleg van collega Maaike 
De Vreese (470 (2020-2021, https://www.vlaamsparlement.be/parlementaire-
documenten/vragen-en-interpellaties/1436526) over een digitaal platform voor 
aanbestedingen in Limburg juich ik alle initiatieven om kmo’s meer toegang te geven tot 
overheidsopdrachten sterk toe. Mijn toenmalige antwoord blijft ook vandaag volledig 
actueel, vooral om dat de aanleiding van uw vraag terug deels hetzelfde initiatief van Unizo 
Limburg is.

Destijds gaf ik al aan dat ik het bijzonder positief vond dat er een matchmaking ontstaat 
waarbij ondernemingen die geïnteresseerd zijn in het uitvoeren van overheidsopdrachten 
kunnen worden gelinkt aan openbare besturen die overheidsopdrachten uitschrijven. In 
Limburg waren er toen al meer dan zeshonderd kmo’s geregistreerd op 
www.aanbestedingeninlimburg.be.

Zeker doordat de initiatiefnemers zich expliciet richten naar de procedures waarvoor geen 
bekendmaking vereist is, hoofdzakelijk dus de onderhandelingsprocedure zonder 
bekendmaking met een geraamd bedrag lager dan 139.000 euro, exclusief btw, mag er 
verwacht worden dat er een sterk bereik is bij lokale kmo’s én dat de meerwaarde voor 
het openbaar bestuur groot is.

Het openbaar bestuur kan via het platform geschikte uitvoerders vinden en de kmo’s 
krijgen inzicht in welke overheidsopdrachten er bestaan. Ik blijf er ook voorstander van 
dat de private sector en initiatiefnemers zoals in Limburg elkaar vinden, en dat VLAIO 
dergelijke initiatieven bekendmaakt, desgevallend gelijkaardige initiatieven in andere 
regio’s faciliteert of mee bekendmaakt, bijvoorbeeld door dit mee te nemen in de werking 
van VVSG gericht op de lokale ambtenaren Economie.

Een doelstelling is nog steeds, zowel van de Europese Commissie als van de Vlaamse 
overheid, om op die manier meer kmo’s te laten participeren aan overheidsopdrachten. 

Een openbaar bestuur blijft uiteraard wel verplicht om offertes te vergelijken van diverse 
ondernemers, ook bij de onderhandelingsprocedures zonder bekendmaking. Wat we zeker 
willen aanmoedigen, is dat openbare besturen in die procedure de lokale markt verkennen 
bij het zoeken naar geschikte dienstverleners voor hun opdracht. Als ze voldoende lokale 
ondernemers vinden die geschikt zijn om de opdracht uit te voeren en tussen die 
ondernemers op eerlijke wijze de concurrentie laten spelen, is het wel de lokale economie 
die wint. En dat is het doel, zeer terecht.

Ook binnen onze diensten van de Vlaamse overheid is er een bewustzijn voor onze Vlaamse 
economie. Er wordt in de procedures ook vaak gekeken naar geschikte Vlaamse 
aanbieders. VLAIO werkt bijvoorbeeld samen met het programma ‘Buying from Startups’ 
van Het Facilitair Bedrijf. Daarbij worden specifieke overheidsopdrachten onder de 
aandacht gebracht van technologische start-ups. De doelstelling is om die start-ups sterker 
toegang te geven tot de overheid, zodat ze referentieklanten beginnen op te bouwen, en 
andersom om het innovatieve van technologiestart-ups sneller binnen de overheid te 
kunnen brengen. Daar wordt dus ook op ingezet.
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Wat het tweede deel van uw vraag betreft, het tijdig betalen van facturen, kan ik het 
volgende antwoorden:

De snelheid van uitbetaling van facturen bij overheidsopdrachten is de bevoegdheid van 
de collega bevoegd voor Begroting. Het lijkt dan ook beter dat u zich met uw vraag tot 
deze collega richt. Als minister van Economie kan ik natuurlijk enkel een vlotte en tijdige 
uitbetaling van de facturen toejuichen.

Wat ik u daarnaast kan meegeven is dat de policy bij betaling overheidsopdrachten sinds 
voorjaar 2019 is om te betalen 20 dagen voor de vervaldag van de factuur en dat de 
Vlaamse overheid dankzij het ruime gebruik van e-invoicing stelselmatig haar statistieken 
inzake tijdig betalen van facturen verbetert.


